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Stručný popis:
       
  Nejprve základní celkový  náhled na horoskop, důležité osy a rozložení jeho prvků. Je to
vlastně vaše základní nastavení, které hodně vypovídá o vlivech živlů a naznačuje na
důležité osudové záležitosti a také možnosti.

  Klíčová osa Asc. - Desc. leží ve znameních Střelce a Blíženců, zatímco spojnice IC. - MC.
prochází z Vah do Berana. To ukazuje na dvě věci: jedna převahu projevů Ohně a Vzduchu,
podbarvenou navíc silnými emocemi (Měsíc v Rybách v domu třetím.) A také na určitou
nestabilitu, protože Asc. je v proměnlivém znamení Střelce a Desc. v neméně proměnlivých
Blížencích. Zmíněnou nestabilitu ale trochu vyrovnává M.C. v kardinálních Vahách a IC. v
rovněž kardinálním Beranu. Rohové domy jsou planetami obsazené silně: tři planety v domu
prvním (Merkur, Slunce a Venuše) a jedna v domu desátém (Mars). Znamená to, že jsem
výrazná osobnost, ale s méně stabilním základem, která by se neměla ztratit ani v oblasti
kariéry, což se v průběhu let cca potvrdilo. Zmíněná nestabilita (Střelec) mi řadu důležitých
životních oblastí často komplikuje. V životě jsem často tlačen do rozhodnutí, která vlastně
nechci, ale nelze se jim příliš vyhnout, neřídím si vždycky aktivně život tak, jak bych si ho
řídit chtěl. Často se ale jedná o zkoušky, které mě později přesvědčí, že to stálo za to,



jenom situace v prvních fázích vývoje často nevnímám optimisticky. Ego mám zatím stále
silnější, než duši a tu už to začíná pěkně štvát. Snažím se na tom postupně pracovat, ale
úspěchy jsou spíše slabší. Ve vztazích to mám nastavené tak, že z nich raději couvám, než
abych dlouhodobě snášel napětí, pokud se v nich objevuje.

  Jsem ale člověk, který ke svému osobnímu rozvoji potřebuje hlavně samotu, nebo
dostatek osobní svobody, bez ní se rozhodně necítím komfortně a nedaří se mi tak, jak bych
chtěl. Rád ale pomáhám druhým a to čato nezištně, dělám to prostě proto, že mě takové
věci baví a pokud je někdo spokojený i díky mě, mám z toho velmi dobrý pocit. Občas se v
mém životě nečekaně vyskytne někdo, kdo mi pomůže a posune mě výrazně kupředu. Mám
velmi rád přírodu, uznávám a respektuji její sílu a život v přírodě je mi daleko bližší, než
běžná kariéra městského člověka. Dokáži si také uvědomovat podstatné zákonitosti života a
i díky tomu se mi občas daří někoho vyléčit, aniž bych vlastně tušil, jak to dělám.:-)

  Ve vztazích mám problémy se s důvěrou otevřít svému protějšku a snažím se udržovat v
pozici, kdy mám vztah spíše jenom jako doplněk, neumím se o něj dostatečně opřít a užívat
si jej. To je samozřejmě nesmírně nepříjemné a snažím se na tom pracovat. Týká se to
všech vztahů, nejenom partnerských. Ve vztahu ale vždy dávám důraz na spokojenost
protistrany, ale často na úkor spokojenosti vlastní. Což je typický vzorec myšlení, který by
bylo vhodné změnit. Ještě jedna věc - často narážím na skutečnost, že si mě někdo
dostatečně neváží, to je zřejmě součástí mojí karmy a už jsem si na to v podstatě zvykl, i
když to samozřejmě nijak příjemné není.:-)

  Z celkového rozložení planet je patrná jedna věc: Slunce i Měsíc jsou pod obzorem
(introverze) a většina planet v levé části (dominance). Hezky postavený vládce horoskopu
Jupiter je hezký pouze na první pohled, tabulka planet neúprosně říká, že je retrográdní a to
celkově ukazuje na spíše složitější život, kde často nedostávám důležité věci zadarmo. Navíc
je vládce Jupiter v domu osmém, což se vždy považuje za složitější polohu a to pro
jakoukoli planetu, natož pak pro tu vládnoucí.

  Planety svými aspekty i polohami ukazují na často nevyvážené a přemrštěné reakce na
(nejenom) důležité věci, na netrpělivost a nedočkavost, díky které často nedotahuji věci do
konce a začínám něco nového, aniž bych nejdříve uzavřel to staré, původní, co už mě
přestalo bavit. Co také dokážu, je využívat nějaké informace ve svůj prospěch a nedělit se o
ně s druhými. Ale protože o tom vím, snažím se na tom pracovat a stejně tak i na své
spolehlivosti, kde mám rovněž stále nějaké rezervy. Mám široký záběr, který mi ale
poněkud komplikuje chuť dotahovat vše do zdárného konce. Měl bych se raději zaměřit na
jednu věc a tu dokončit, než se pustím do další. S věkem navíc koncentrace logicky spíše
klesá.
  Jestliže mě někdo naštve, umím ho i nehezky zranit. Dnes už hlavně citově, ale dříve i
fyzicky, zejména v mladším věku. Jsem li vytočený, neuvažuji racionálně a nejsem na druhé
vůbec nijak příjemný. Na druhou stranu ale dokážu do řady věcí dávat obrovské množství
energie, zejména pokud jsem za to navíc oceněný, to mi dělá opravdu dobře (vládce Jupiter
ve znamení Lva.) Z převahy spíše dynamických aspektů je patrné, že můj život je spíše
náročnější a pokud se snažím o větší pohodu, něčím za to vždycky platím.



       
Poměr živlů a kvalit:

       

  Poměr živlů a kvalit ukazuje docela přesně na to, jak se v člověku jejich energie projevují
uvnitř i navenek. Je to kombinace povahy, vzhledu, psychiky i tělesných projevů, poměr
naznačuje i vzorce myšlení a uvažování a v neposlední řadě i na základní osud bytosti.
Poměr se počítá z polohy planet a důležitých os (Asc. a MC.) ve znameních.

Jak je tabulky patrné, mé rozložení živlů a kvalit je následující:

Oheň:   8
Voda:   7
Vzduch: 5
Země:   5

Základní kvalita:   6
Pevná kvalita:      4
Pohyblivá kvalita: 15

Elektrická znamení:    13
Magnetická znamení: 12

Rychlost Měsíce mám 11 stupňů a 56 minut, rychlost Merkuru jeden stupeň a dvacet šest
minut.

       
Výklad k živlům a kvalitám:       
  Živly a kvality nejsou jenom abstraktní pojem, jejich rozložení zcela zásadně ovlivňuje
základní "nastavení" každé živé bytosti. Jsme obrazem vesmíru, který je rovněž složený z
živlů a kvalit a to na všech úrovních. Poměr se počítá z obsazenosti jednotlivých znamení



důležitými osami a také planetami.

  Jak je patrné z tabulky, v horoskopu mám převahu ohnivého živlu a výraznou převahu
kvality pohyblivé. Tato kombinace ukazuje zejména na větší nestabilitu a také na to, že
bych se měl naučit dotahovat to, co jsem začal, což se mi ne vždycky daří. Lze říci, že mi to
šlo nejhůře v mladém věku, pak se to zlepšovalo a nyní se opět trochu peru s tím, abych se
přinutil něco zdárně dokončit. Přesně tak se poměr živlů i kvalit projevuje. Když bych měl
namísto pohyblivého Střelce a Ryb obsazena znamení Berana a Raka, byl bych mnohem
pevnější a můj život by vypadal úplně jinak, než vypadá:-) Stačí se tedy podívat jenom na
tuto základní nastavení a rázem jsou základní povahové vlastnosti jasné na první pohled. A
nyní se dostáváme k tomu, co žádný automatický horoskop nenabídne - k přesnějšímu
výkladu živlů a kvalit. V mém horoskopu převládají spíše negativní, dynamické aspekty a
pak se energie projevují náročnějším způsobem.

  Poměr živlů naznačuje, že si mám dávat pozor zejména na zbrklé jednání, které se mi
často nemusí vyplatit. Zlepšit bych měl rozhodně i zodpovědnost, toho jsem si vědomý, ale
ne vždy se mi to daří. Problémem je u mě rovněž váhavost, díky které mi občas utíkají
příležitosti a je to samozřejmě škoda. Ne vždycky vím, co vlastně opravdu chci, to částečně
souvisí také s převahou ega nad potřebami duše. Ve vztazích se mi ne vždycky daří
pochopit správně potřeby druhého, ale často ani ty moje.:-) V právních sporech se pokud
možno nepouštím do větších rizik a platí to u mě zejména v rodinném prostředí. Proč?
Protože zejména tam mi škodí emoce. Než dospěji k nějakému rozhodnutí, neuškodí mi více
přemýšlet a méně zapojovat emoce. Když na mě někdo tlačí, abych mu něco slíbil, často se
mu snažím vyhovět a teprve potom zjišťuji, že na to nemám kapacitu, nebo prostě ani
dostatek energie a chuti. Potíže mívám také se sebeurčením, to bylo výrazné zejména v
dětství, ale s postupem věku se tyto problémy opět objevují ve větší míře. A zejména v
mladším věku jsem měl komplex méněcennosti, který je navíc zdůrazněn i znamením
Kozoroha na hrotu druhého domu. To už se ale zlepšilo. Dalo by se také říci, že si často
způsobuji nedostatek úspěšnosti, protože si prostě nevěřím a navíc mám pocit, že si něco
nezasloužím. Často se díky tomu třeba bráním nabídnuté pomoci a rád si věci řeším sám.
Pochopitelně to není vždy dobré.

  Zatímco v živlech převládá Oheň jenom mírně, v kvalitách mám přebytek té pohyblivé
zcela markantní. Jak už jsem psal výše, posuzuji dvě věci: jednak vlastní rozložení kvalit a
dále pak jeho výslednou energii, která je naznačena spíše dynamickými aspekty. Opět je to
zbrklost, i když se tento problém s věkem trochu zlepšuje. Nedostatek zodpovědnosti a
upřednostňování krátkodobých cílů před těmi dlouhodobými. A samozřejmě z toho plynoucí
váhavost v situacích, kdy se zrovna nemusím rychle rozhodnout. Nejenom výchovou mi byly
vtisknuty vzorce chování, které nerad opouštím, ačkoli bych je opustit měl, protože mě stále
drží na místě a neumožňují mi správný rozvoj. Dobré ale je, že si tento princip uvědomuji
čím dál více. Což je důležité, protože jedině tak se mohu vnitřně měnit, o což se
samozřejmě také snažím, vše, se střídavými úspěchy. Dokáži být úspěšný, i když to často
neřídím, ale někdy se mi stává, že docílím něčeho, co mě ve výsledku neuspokojí. V
takovém případě se prostě otřepu a jdu dál, aniž bych nějak výrazně litoval svých
předchozích rozhodnutí. Beru je prostě, jako učební lekci. Potíže se spánkem mám od
dětství a souvisí nejenom s poměrem živlů a kvalit, ale také s Merkurem na Asc. Respektive



tyto prvky na problém ukazují, nezpůsobují ho.:-) Více a zbytečně také podléhám vnějším
vlivům, samozřejmě že to není dobré a je to v podstatě zbytečná vzorec chování, který bych
už také měl změnit. O což se snažím. A samozřejmě: přebytek pohyblivé kvality také
naznačuje na nechuť dotahovat započaté věci do konce. Rád začínám nové věci, ale beru si
jich moc a potom mi schází energie na jejich dokončení.

  Elektrická a magnetická znamení jsou v podstatě v rovnováze, tedy mám jak ochranu před
vnějšími vlivy, tak se jich dokážu i zbavit, pokud se chráním nedostatečně (například při
oslabení a podobně.)

       
Základ temperamentu a vládce horoskopu:
       
  Temperament se klasifikuje jako hladina nespecifické vzrušivosti na vnější a vnitřní
podněty. Co jsou to vnitřní podněty – reakce psychiky, nebo chcete li - duše na věci, které
nevidíme, ale které nás silně ovlivňují. Tedy nejenom reakce na stav těla a orgánů, ale i na
energie, entity, psychické pochody atd.
  
  Základem temperamentu je vždy Ascendent a jak vidíte z mého horoskopu, nachází se ve
Střelci a navíc je na něm Merkur (v kvadrátu na Měsíc v domu třetím v Rybách). Můj
temperament je tak jednoznačně cholerický, tedy i na slabší podnět se u mě objeví silná a
prudká reakce a pokud je podnět silnější, přestanu se kontrolovat a mohu udělat i něco, co
rozhodně není v souladu ani s mojí povahou, ani se společenskými pravidly. Dalo by se říci,
že jsem vášnivý, prudký cholerik s citlivou duší, která je ale značně introvertní a uzavřená a
nedává své city příliš najevo (ve znamení Ryb je společně s Měsícem i planeta Saturn, která
vždy omezuje projevy toho živlu a znamení, ve kterém se nachází). Neklidné a často
impulzívní je i mé myšlení (Merkur na Asc.). Ostatně tento aspekt ukazuje i na méně
kvalitní spánek, což mám dané z genetické linie mé matky. S postupem let se ale tento
problém trochu zmenšuje, i když by to rozhodně mohlo být lepší.

  Na jaký osud můj Ascendent naznačuje? Lze říci, že rozhodně nemám na růžích ustláno a
tento aspekt mě opravdu provází se střídavými výkyvy celý život. Často toužím po něčem,
na co mohu jen těžko dosáhnout, vnitřně mě žene touha po zviditelnění, které mi ale často
nepřináší příliš pozitivní věci. Mám snahu vidět věci více optimistické, než ve skutečnosti
jsou, ale už jsem se naučil nebýt zklamaný, když něco nevyjde, prostě to beru jako životní
lekci a jdu dál. Ne vždy je to ale jednoduché. Na určitý komplex méněcennosti naznačuje i
Kozoroh na hrotu domu druhého, ale Ascendent ho podporuje také. NIcméně mám také
docela solidní naději na život v dostatku, jenom si ještě musím zpracovat řadu věcí, aby se
tento příjemný aspekt mohl rozvinout. Dokážu rozumět hmotným záležitostem, ale často mi
to komplikuje fakt, že nemám příliš obchodní talent. Rozhodně mám sklony k závislostem a
to na všem, co je nějakým způsobem příjemné, ačkoli to samozřejmě nemusí být vždycky
dobré. Vím o tom a rozhodně jsem velmi opatrný ve vztahu k jakýmkoli návykovým látkám.
Když na to přijde, dokážu opustit vše, co mi už neslouží a úplně změnit život. Ne vždy ale za
něčím udělám tlustou čáru a potom mi chybí to, co už jsem opustil. Není to pravidlo, ale
občas se mi to děje. Krize u mě často trvají dlouho a pak se náhle začnou věci jakoby až
zázračně řešit. Často si také lámu hlavu s následky svého jednání a to někdy až zbytečně
moc, pak se tím samozřejmě brzdím v osobním rozvoji. 



  Vládcem mého horoskopu je planeta Jupiter (Střelec na Asc.) Jak vidíte z horoskopu, je v
osmém domu a ve znamení Lva, má tři slabší pozitivní aspekty a hlavně je retrográdní, což
je u Jupiteru trochu problém i v případě, že není vládcem horoskopu.:-) Každá planeta je v
osmém domu oslabená, ale retrográdní vládce naznačuje, že v životě často drhne naprosto
všechno, zejména pokud na něčem hodně lpím, prakticky vždycky se pak vynoří nějaký
problém, něco nejde, nebo se objeví další komplikace atd. Mám také blokované vše, co
osmý dům vyjadřuje: magii, vhled do druhých, (ten sice mám, ale někdy dostávám
zkreslené informace), ne vždy dobře rozumím skrytým, tajemným věcem a ne vždy mohu
pracovat s transformací, ačkoli pro ní dispozice mám.  Disponuji ale velmi solidními
regeneračními schopnosti, jenom je nemohu řídit tak, jak bych potřeboval. Zajímavé mám
rovněž i dispozice pro tántru, ale v podstatě celý život také bojuji z nedostatečnou energií
speciálně pro tyto věci. (Pro sport jí mám pro změnu hodně). Docela solidní mívám též
inspiraci, která přichází jakoby z jiných sfér, je to svým způsobem dar a jsem za něj rád, ale
nikdy nevím, kdy se vlastně objeví. V životě často prochází ztrátami v citové oblasti a už
jsem se proti nim začal zatvrzovat, což má samozřejmě nevýhody ve skutečnosti, že mám
problém se s důvěrou někomu otevřít, aby mě náhodou nezklamal. Z toho je pak logicky
nešťastná moje duše, která mě občas "zajišťuje" doslova dech beroucí situace, zřejmě
proto, aby mi to už konečně došlo.:-) Občas vidím věci zbytečně černě a ony pak k mému
překvapení dopadnou lépe, než jsem čekal. Raději však bývám připravený na horší
alternativu a nechávám se příjemně překvapit, než aby to bylo naopak.:-)
  Čas od času ale věnuji spoustu energie do něčeho, co vůbec nevyjde tak, jak bych chtěl.
Dříve jsem z toho byl zklamaný a frustrovaný, dnes tyto věci již dokážu řešit s určitým
nadhledem, ale ne vždy se mi to daří. Stále se učím dokončovat to, co jsem začal a co by se
dokončit mělo. Ne vždy ale volím ty správné postupy a potom jsem z celé záležitosti
otrávený, aniž by mě došlo, že si za to mohu v podstatě sám.

  Jupiter je retrográdní a v osmém domu, což mu snižuje hodnotu. Saturn je komplikovaně
postavený v domu třetím. Oba aspekty naznačují na možné potíže v právních sporech a
proto se jim pokud možno vyhýbám. Ostatně banální rozvod se mi táhl téměř dvacet let
jenom proto, že to bývalé ženě přišlo jako dobrý nápad a podobně jako Vondráčková se
soudila neustále o každý nesmysl. Jsem si tedy této skutečnosti více, než dobře vědomý a
snažím se o to, abych nemusel absolvovat další soudní jednání. Je to pro mě rozhodně
docela důležité.



       
Rozložení astrologických prvků – (os a planet) v horoskopu:

       

  V horoskopu jsou dvě klíčové osy - Asc. – Desc. (východ – západ) a IC. – MC. (nadhlavník
a podhlavník). Co je pod vodorovnou osou, je introverze, nad ní extroverze. Vpravo od
svislé osy (úhel se dynamicky mění a 90 stupňů má pouze při jarní rovnodennosti) se
nachází submisivita a vlevo pak dominance.

  Při pohledu na horoskop vidíte, že Slunce, Měsíc a Venuše jsou pod obzorem, Merkur těsně
před Asc. z čehož vyplývá, že jsem jednoznačně introvertní, což ještě dále podtrhuje fakt,
že se Měsíc nachází v "duševním" třetím domu v Rybách, který s ním sdílí také planeta
Saturn. Na obzorem je z osobních planet pouze Mars, Jupiter už je planetou vnější, i když se
také považuje za planetu osobní. Většina vnitřních planet se dále nachází v levé polovině
horoskopu a skutečně jsem dominantní, i když to třeba nedávám otevřeně najevo.
Rozhodně nemám rád, pokud se mi nenaslouchá a v takovém případě se prostě stáhnu do
sebe a odmítám se dále účastnit "obecné zábavy". Tedy typický projev dominantního
introverta.:-) Osa MC. svírá na Asc. ostrý úhel, tedy méně, než 90 stupňů. V mém případě
to naznačuje na často nesprávně vynakládanou energii, což pak vede k vyčerpání a k
"otrávenosti". Také na schopnost manipulace, což jsem dělal hlavně dříve a snažím se ale
tento princip vědomě mírnit. Je to rovněž aspekt značné netrpělivosti. A je to také prvek



životní nespokojenosti a často též neúspěchu. O něco se snažím a pak zjišťuji, že už mi
příležitost protekla mezi prsty a já jsem jí neviděl, nebo vidět nechtěl. V neposlední řadě je
to v mém případě také symbol konfliktu a ne zcela dobrých vztahů v rodině, což zejména v
případě příbuzenstva platí dvojnásobně.:-) 

  Za zmínku určitě stojí ještě jedna důležitá věc a tou je Bod štěstí. Jak je vidět z obrázku
horoskopu, je postavený značně složitě, tedy v konjunkci s Uranem a Plutem v domu
devátém a v opozici proti Saturnu s Chironem. Celá konjunkce má pak kvadrát na Slunce.
Znamení Panny naznačuje, že energie Bodu štěstí je hodně spojena se zemským živlem,
tedy praktické otázky, peníze, fyzické zdraví a podobně. Dává mi velikou šanci k celkovému
růstu, ale zmíněné dynamické aspekty říkají, že to za cenu dřiny a opakovaného neúspěchu,
což v praxi přesně sedí. Příznivé dispozice si v podstatě kazím sám svými opakovanými
vzorci myšlení, které bych už měl opustit, ale ne vždy se mi to daří. Často také utrpím
ztrátu ve finanční oblasti, nebo se mi v něčem nedaří a já se to stále snažím tlačit silou, což
samozřejmě vyvolává problémy. Jsem si toho vědomý, ale těžko se tento princip mění. Když
něčeho dosáhnu, značně nerad to opouštím, i když bych to udělat měl a chce se po mě,
abych se v životě posunul kupředu. Když už se posunu, často se pak ptám, jestli jsem
udělal dobře a stýská se mi po minulém stylu života. Občas také toužím po něčem, na co z
osudového hlediska nemám nárok. Bod štěstí tak dále doplňuje energie základní konfigurace
horoskopu a naznačuje, že to v životě často nemám nijak snadné, což tedy opravdu občas
nemám.:-)



       
Typ aspektace:



       
  Aspekty jsou úhly mezi planetami, z pohledu horoskopu tvoří střed Země, planety okolo
jsou rozestavěny ve znameních a mezi sebou zaujímají z hlediska země astrologicky
významné úhly – pozitivní a harmonické jsou trigony a sextily, dynamické pak opozice a
kvadratury. Přímější dopad mají aspekty mezi osobními planetami, ale z hlediska hlubinné
psychologie jsou významnější aspekty planet transpersonálních.

  V mém horoskopu se nachází osm kvadratur, osm textilu, čtyři trigony, šest opozic a pět
konjunkcí. U konjunkcí převládají negativní aspekty. Lze tedy říci, že mám převahu spíše
negativních, dynamických aspektů, což zrcadlí životní, osudové okolnosti. Žádná planeta
není bez aspektu, což je určitě pozitivní, protože mám všechny důležité oblasti pokryté
alespoň nějakou jasně formulovanou energií. Rozložení aspektů i planet rozhodně
nenasvědčuje na žádnou nudu, ale na druhou stranu mi Saturn v domu třetím v Rybách
naznačuje na časté emoční blokády, kterými skutečně trpím. 

  Základním sdělením mých aspektů je především to, že bych neměl podléhat poraženeckým
náladám a pokud se mi nedaří, je dobré se otřepat a jít dál, nebo se o něco opětovně
pokusit, i když mi to připadá zcela zbytečné a marné. Po mnoha letech jsem ale naprosto
jasně pochopil, že jsi za své problémy opravdu mohu často sám a nemá smysl stěžovat si
na hořký osud.:-) I když samozřejmě osud nelze podceňovat a jsou v životě situace, kdy
přes nějaké osudové bloky "nejede vlak". Důležité také ještě je, že tato skladba aspektů v
mém případě jednoznačně ukazuje na potíže v příbuzenstvu. Tento problém v rodině
skutečně máme, dalo by se říci genetický a to zejména ze strany matky. Za další mám také
sklony podléhat iluzím a nesprávným představám, i když speciálně toto se už hodně zlepšilo
s postupujícím věkem. Občas mívám touhy po něčem, co je mi nedostupné a trvá mi delší
dobu, než pochopím, že některé věci opravdu nemohu jen tak změnit. Aspekty naznačují, že
často také podléhám okolnostem a čekám, až se situace nějak vyřeší sama. Už jsem se ale
naučil nečekat příliš dlouho a občas se mi dostává opravdu drsných poučení o tom, že bych
měl něco opravdu, ale opravdu udělat, než se na mě moje ochranné vyšší bytosti opravdu,
ale opravdu naštvou.:-) Snažím se také dávat si pozor na nesprávné reakce: na
nadbytečnou snahu o něco usilovat, nebo někoho přesvědčovat za každou cenu. Pokouším
se, abych nereagoval přemrštěně, protože ublížit i prostým slovem umím dobře a špatně se
to pak bere zpět. Není to vždycky jednoduché, ale dokud jsem naživu, rozhodně má smysl
to neustále zkoušet.:-)

       
Stručně k rozložení planet v horoskopu:
       
Důležitými ukazateli v rozložení astrologických prvků jsou nejvyšší a nejnižší planeta, plus
poloha Saturnu vůči Nebeským světlům, tedy vůči Slunci a Měsíci.

  V mém horoskopu je vidět jedna podstatná věc a to sice, že Saturn se nenachází nad
Nebeskými světly, tedy nad Sluncem a Měsícem. Neleží ani mezi nimi a nerozděluje tak
jejich energie. Neměl bych se tak v životě setkávat s otevřenou zradou ze strany
příbuzenstva a také jsem se s ní nikdy nesetkal. To ovšem neznamená,  že by naše
příbuzenské vztahy byly nějak dobré a samozřejmě se tato skutečnost podepisuje i na mých
dalších vztazích. Proč? Protože mi v nich schází taková ta základní důvěra vůči lidem, to je
podvědomý proces a změnit jej je značně obtížné. Silná opozice planet v devátém a třetím



domu je také jedním z prvků, který naznačuje na nekontrolovatelnou aktivaci mozkové kůry
a z toho plynoucí neustálý vnitřní neklid a nervozitu myšlenek. Toto dále podporuje i poloha
Merkuru přímo na Ascendentu. Kvalitní spánek je něco, co jsem prakticky nikdy příliš
nepoznal a samozřejmě se to s věkem rozhodně nijak výrazně nelepší. Pokud by příčinu
naznačoval pouze Merkur, bylo by řešením mnohem jednodušší, (například kvantová
homeopatie), nicméně protože se na tomto problému podílí také energie Uranu, Pluta a
Saturnu, je jakékoliv řešení mnohem složitější. To, že ale pomoc existuje, jsem si už
několikrát vyzkoušel, ovšem dosažený stav netrval nikdy příliš dlouho.
  Jak je patrné z obrázku mého horoskopu, výraznými životními oblastmi jsou zejména
duchovní záležitosti (devátý dům), duševní záležitosti a sourozenci (dům třetí, výrazný osud
(dům první) a pak také spiritualita (krásně postavený Neptun na hrotu dvanáctého domu ve
Štíru). S ním se také pojí vyšší duchovní dary, které se mi občas objevují a samozřejmě
jejich zisk nelze nějak řídit, ty se totiž dávají vždycky pouze za odměnu.

       
Astrologická hodnota planet:

       

  Hodnota planet se počítá dle složitých kritérií, které postupně vznikaly v minulosti na
základě zkušeností mnoha astrologů. Je to rozhodně zajímavý způsob hodnocení osobního
horoskopu, díky kterému zjišťujeme, jaké máme silné i slabé stránky.
  
  Pozitivní je, že žádná z mých planet nemá zápornou, nebo nulovou hodnotu. Slunce má
hodnotu nejvyšší a opravdu jsem výrazná osobnost, která se dokáže prosadit, pokud jenom
trochu chce. Vyšší hodnotu má i Měsíc, tedy i v emoční oblasti dokážu být hodně výrazný,
pokud si ale dovolím své emoce pustit ven ze soukromého papiňáku, který má stále



opravdu hodně silné stěny. Naopak Merkur má hodnotu nejnižší, i když ne zcela špatnou -
za neutrální se považuje pět. Nestálo by to za řeč, pokud by se ale tato planeta nenacházela
na Ascendentu.:-) To naznačuje na častý nedostatek touhy, nebo odvahy něco důležitého
změnit, tedy nemám chuť se vnitřně změnit a díky tomu se pak utápím v emočních potížích.
Už se mi ale daří tyto negativní vzorce chování lépe rozlučovávat, takže na nich mohu
pracovat. O to se samozřejmě neustále snažím.

  Celkově se peru s protichůdnými pocity a snahami nechat na jedné straně něco "vyhnít",
aby se problém vyřešil sám a na druhé straně se někdy nadbytečně snažím prorazit hlavu
zeď, což se mi kupodivu i občas podaří.:-) Naučil jsem se rozpoznat (nebo se to alespoň
snažím), že pokud mě něco značně vyčerpává, nejsem právě na dobré cestě a měl bych se
snažit jí nějak změnit. Na co si určitě ale musím dávat pozor, je rozhodování na základě
neuváženého, zbrklého jednání, nebo díky nedostatečným informacím. O tom ale
samozřejmě vím a snažím se být pečlivější. Samozřejmě - musím také hledat rovnováhu
mezi nerozhodností a zbrklostí, ale on to není zase až takový problém, zejména pokud
trochu potlačím nadměrné emoce a zkusím do posuzování vložit také maličko zdravého
rozumu. Často se mi dostává intuitivních informací, jenom je ne vždy umím správně
vyhodnotit, nebo jim dostatečně důvěřovat. Rozhodně ale bývají často kvalitní a už se mi
vyplatilo se jimi řídit. Když se mi něco nedaří, mám potom snahu vystartovat do akce a řešit
vše hrubou silou, aniž bych domýšlel následky. I o tom ale vím a snažím se na tomto
problému neustále pracovat.

       
Postavení tzv. Nebeských světel (Slunce a Měsíce):
       
  Slunce a Měsíc se považují z hlediska tradiční astrologie za nejdůležitější prvky v
horoskopu a důležité je také rozdělení z hlediska tzv. citlivého bodu, kterým je u muže
Slunce a u ženy Měsíc. Toto také udává základní rozdíl mezi mužem a ženou, kdy muži jsou
spíše energičtí, přímí, silově založení a také méně ohleduplní, kdežto ženy jsou převážně
přijímající, emočně založené, empatické a na rozdíl od mužů, kteří dávají důraz svou sílu a
konkurenceschopnost, ženy upřednostňují vhled a spolupráci, tedy pokud například nejsou
ve vztahu k muži svého zájmu ohrožovány jinou ženou? Důležité je však vědět jednu věc –
že každý člověk je bytost takzvaně trojjediná, skládá se z fyzického těla, které jediné
vnímáme jako hmotné, pak z duše, která se projevuje zejména city a emocemi a dále ještě
duchem, který se projevuje (alespoň u některých jedinců) jako rozum.? Tedy schopnost
uvažovat a používat prakticky vědomosti. Přestože je fyzické tělo smrtelné, tak jeho
energetické struktury se stejně přenáší do dalšího života a to v takové podobě, v jaké tělo
opouštíme v okamžiku smrti, tedy jak si své tělo „udržujeme“, takové ho také dostaneme
příště a z tohoto hlediska má smysl se o sebe starat v kterémkoli okamžiku svého života.
Jak o tělo, tak i o duši a rozum. Samozřejmě všechny tři zmíněné složky jsou úzce
provázané a v podstatě nesmrtelné – jejich energie přechází do dalších a dalších inkarnací.
Tělo se materializuje a vyvíjí a v něm se podobně vyvíjí duše a duch. Tyto věci byly kdysi
dobře známé, než je naprosto překroutily různé církve, z nichž největší „zásluhy“ má ta
křesťanská. Nejvyšší a nejjemnější energii má duše, pak duch a pak tělo. Může existovat
tělo a duše bez rozumu – to je dobře patrné například u postižených, nebo u starších lidí –
typicky Alzheimerova choroba člověka postupně "zbavuje rozumu". Ale tělo bez duše
existovat nemůže. Zmíněná Nebeská Světla vyjadřují právě tělo a ego (Slunce) a duši



(Měsíc), za ducha (rozum) odpovídá planeta Merkur. Postavení těchto planet (Slunce je z
hlediska tradiční astrologie označováno za planetu) ukazuje, kolik disponibilní energie a jaké
kvality máte k dispozici, kdežto Měsíc vyjadřuje energetickou úroveň duše a její základní
"nastavení" dle příslušného znamení, živlu a aspektů. Slunce naznačuje také na sílu ega – to
je specifická podsložka, která nás udržuje při životě tím, že se dokážeme o sebe postarat,
zajistit si své základní potřeby a prosadit se ve společnosti. Ego může být slabé a
nevýrazné, nebo naopak příliš silné, případně v souladu s vývojem bytosti.

  I když mám Slunce v domu prvním a v ohnivém znamení Střelce, Měsíc má sice slabší
astrologickou hodnotu, ale na druhou stranu je ve vodním znamení Ryb. Ego u mě sice
často vítězí nad potřebami duše, nelze ovšem automaticky říci, že ego je vždycky silnější,
protože moje duše dokáže ustoupit a přitom si své potřeby dobře hlídá a neváhá si je
prosazovat. Ovšem pokud jde o něco důležitého, pak na tom bývá ego lépe, samozřejmě k
mé smůle, protože potlačovat potřeby duše se z dlouhodobého hlediska rozhodně nevyplácí
a není to cesta ke štěstí. Do úplného pozadí tedy duši netlačím, to už bych tu nejspíš ani
nebyl.

  Nejprve ke Slunci: má šest kvadratur, širokou konjunkci (s Venuší) a slabý textil s
Měsícem. Jeho poloha v prvním domu jednoznačně ukazuje na dominantní povahu a také na
silnou osobnost, problém je pouze v tom, že se jedná o znamení Střelce, které je ze tří
ohnicích znamení (Beran, Lev a Střelec) to nejslabší a nejméně stabilní. K dosažení
dokonalé stability, úspěchu a pohody mi tak chybí potřebná síla znamení Berana, kterému
by to na Asc. slušelo sice lépe, ale uměním života je hrát s rozdanými a ne s ideálními
kartami.:-) A jaký že jsem hráč? Mohlo by to určitě být lepší, než to je!:-) Slunce má
kvadraturu například s Uranem, což je rozhodně nejenom zbrklost a neuvážené jednání, ale
v mládí jsem například trpěl i na srdeční šelesty, na což ukazuje nejenom Uran, ale i Saturn,
Chiron a Lilith, tedy samé transpersonální planety. A proč tyto potíže časem ustaly? Protože
většina slunečních kvadratur je separačních, jak ostatně vidíte z tabulky aspektů mého
horoskopu.

  Slunce dále ukazuje na určitou nevyzrálost a nestabilitu, což se sice s postupem let
zlepšuje, ale stále to není takové, jaké by mělo být. Izoluji se od lidí a nemám příliš chuť se
jim otevřít, nepřináší mi to pocit bezpečí. To už je samozřejmě problém docela vážný a
prozatím se mi jej nepovedlo uspokojivě vyřešit. Také mám vyšší požadavky na druhé lidi,
ale sám na sebe často tak náročný nejsem. To mi následně přináší ztráty a to zejména v
citové a emoční oblasti. Dokážu ale také opouštět to, co mi již neslouží k dobrému, jenom
mi to často dává docela zabrat a není to pro mě nijak jednoduché. Někdy zjistím, že jsem
dlouhodobě budoval něco, co se mi ve výsledku neosvědčilo. Nenechávám se tím ale zlomit
a dokážu potom své zaměření změnit i docela rychle. V takovém případě se už pak k
minulosti nevracím. Umím nezištně pomáhat druhým a dělá mi to dobře. Mám radost,
pokud se má někdo lépe mojí zásluhou, v takovém případě je moje duše spokojená, ale ego
pochopitelně také. Je to jedna z mála oblasti, ve které se obě entity shodují, i když se jim
nutně nemusí líbit použité metody. Je li to zapotřebí a navíc pokud mě něco baví, dokážu
pracovat opravdu tvrdě a baví mě dosažený výsledek. Často se mi také daří vydělat větší
peníze, jenom si musím dávat pozor, abych nebyl příliš závislý na hmotných statcích. K
tomu rozhodně sklony mám.



  Měsíc mám v Rybách ve třetím domu a jeho aspekty jsou spíše pozitivní, tedy jediná
kvadratura (zato s Merkurem) a zbytek tvoří sextily a jeden trigon. Nicméně ve znamení
Ryb se ve stejném domu nachází také Saturn a to už je samozřejmě poněkud složitější
aspekt. Rozhodně mám citlivou duši, ale zmíněný Saturn naznačuje také na určitou dávku
cynismu a pragmatismu. Určité literární nadání sice mám, ale rozhodně nejsem typ tvůrce
milostné, romantické poezie.:-) Mám v sobě nejenom určité transformační schopnosti, ale
také touhu postavit občas důležité věci úplně na hlavu a začít zcela jinak a od začátku.
Protože je ale tato důležitá osobní planeta v Rybách, zůstávají tyto důležité schopnosti
ukryté a projevují se hlavně nejasnými touhami, které nemají konkrétní cíl a proto se jenom
obtížně naplňují. Podstatné ale je, že ve výsledku trpím určitým vnitřním napětím, které se
na fyzické rovině projevuje hlavně potížemi se spánkem. Což rozhodně není úplně příjemné.
Pozitivní naopak je, že dokážu změnit náhled, či úhel pohledu, který mi už k ničemu
dobrému neslouží a umím se pak podívat na stejnou věc zcela jinýma očima. Na vnitřní
myšlenkový chaos, nebo spíše nervozitu ukazuje zejména kvadratura s Merkurem, který se
navíc nachází na Ascendentu. Myšlenky mi často "poletují" a například meditace mi nejdou
prakticky vůbec, nedokážu se soustředit a vypnout to "otravné" myšlení tak, abych zažil
nějaký příjemný, relaxovaný stav.

  U zmíněné kvadratury je důležitá ještě jedna věc: mám sklony ke lhaní, což se
samozřejmě projevovalo zejména v mladším věku, kdy jsem si nedělal příliš starosti s
morálními dopady takového jednání. Lhaní mi jde opravdu docela dobře a pokud chci,
působím naprosto věrohodně, lidé vůbec netuší, že jim neříkám pravdu. To jsem
samozřejmě v pozdějším věku hodně zlepšil, protože morálka je samozřejmě důležitá a její
význam si navíc uvědomuji čím dál více. Pozor ale na jednu věc: tato kvadratura naznačuje
na vyzařování "jiné reality", tedy lidé se ve mě často mýlí a považují mě za lepšího, než ve
skutečnosti jsem. Zejména ženy mi často nadšeně opakovaly, že se mnou cítí pocit jistoty a
bezpečí, že jsem schopný, chytrý a že se mnou nikdy nepoznají nedostatek. Jenomže ono to
tak opravdu není.:-) Možná zmíněné vlastnosti mám, ale zatím se mi je tedy nepodařilo
dostatečně rozvinout. Jestli se mi to někdy podaří, to opravdu netuším.:-) Vím o sobě také,
že nejsem příliš spolehlivý, i když jak v čem a jak kdy. Nicméně se na tom snažím neustále
pracovat, což znamená docela zásadní změnu myšlení. Ta se mi ale rozhodně vyplatí.

  Co důležitého pro mě plyne z konfigurace Nebeských světel?  Pozor si musím dávat také
na sebestřednost, měl bych být více empatický a pomáhat druhým, o což se zcela upřímně
snažím a dělá mi to dobře. Neměl bych reagovat podrážděný tam, kde to není nezbytně
nutné a také bych neměl mít hlavu na růžovém obláčku bujné fantazie.:-) Důležité je pro
mě rozvíjení literárního talentu a ve vztazích se snažit o smířlivější postoje. Netrpělivost mi
škodí a je těžké s ní pracovat. To se ale zlepšuje s věkem. Když mě něco zaujme, mám
snahu tomu věnovat veškerou energii. Měl bych se ale naučit rozlišit, jestli je pro mě
předmět mého zájmu vhodný a také více rozložit portfolio svých aktivit i do oblastí, které
úplně nejsou mojí silnou stránkou. Rozhodně bych měl posilovat svojí vůli a mít k řadě věcí
pragmatičtější přístup. Potřebuji se naučit rozlišit, kdy je empatie vhodná a i kdy mi naopak
spíše škodí, protože si příliš připouštím problémy druhých. Když se pro něco rozhoduji, měl
bych mít dostatek informací a nedělat důležitá rozhodnutí na základě momentálních emocí.
To jsou zhruba základní sdělení mých nejdůležitějších osobních planet.



       
Mentální typ, způsob uvažování a komunikace:
       
  Tyto důležité věci zastupuje v horoskopu Merkur, také Měsíc, obecně aspekty Nebeských
světel a také třetí dům a jeho vládce. Merkur se navíc nejčastěji nachází poblíž Slunce,
často je tak ve stejném znamení, ale nemusí to být nutně pravidlo.

  Jak je patrné z mého horoskopu, Merkur mám v podstatě přímo na Ascendentu a protože
je ve Střelci Slunce, stojí v tomto znamení i Merkur, který se od Slunce málokdy vzdálí tak,
aby byl v jiném znamení. Tato poloha je velmi silná (blízkost Asc.) a protože jsem
jednoznačně introvert, s lidmi komunikovat potřebuji tak, aby o mě věděli, ale já mohl
zůstat ve skrytu. I proto, nebo hlavně z tohoto důvodu pracuji již desítky let na Oranžových
stránkách. Mám tak spojení s lidmi a pokud nechci, nemusím se pohybovat v jejich
kolektivu. Jedním z projevů, na který Merkur naznačuje, je moje touha po literatuře. V
mladém věku mě v knihovně uctivě vítali:-) a já jsem dokázal přečíst neuvěřitelné množství
knih. Nejzajímavější na tom je, že jsem se naučil číst sám a z minuty na minutu. Otec mě
venku občas učil písmenka na nástěnkách a já jsem je k pobavení přihlížejících slabikoval.
Ale najednou jsem uměl číst souvislý text a to tak, že stránku knihy v podstatě vidím celou
a dokážu vstřebat její obsah velmi rychle. Tato schopnost přišla náhle a rozhodně to není
samozřejmost. Tedy v horoskopu jsou lidské schopnosti naznačeny velice dobře. Planeta
poblíž Asc. je vždycky velmi významná a je potřeba jí dobře analyzovat.

  Zejména kvadratura s Měsícem naznačuje na potíže v emocích a to zejména na určitou
přesycenost emocemi a na neochotu, či neschopnost dávat emoce uspokojivě a otevřeně
najevo. Souvisí to také s určitým myšlenkovým chaosem a nadbytku myšlenek, na což
rovněž Merkur ukazuje. S tím souvisí i určitá převaha ega nad potřebami duše. Merkur ve
Střelci s tím mívá často problém a já rozhodně nejsem výjimkou.:-) Mé uvažování je rovněž
značně podmíněno vazbami na hmotný svět, kde ale často nejsem spokojený s tím, čeho se
mi dostává. Rád se na něco zaměřím a pracuji na tom, abych pak zjistil, že mě to vůbec
nenaplňuje, jenomže v tom okamžiku už není snadné z rozjetého vlaku vystoupit. je to
zřejmě nějaký můj karmický model. Nicméně pokud chci, umím se na něco koncentrovat a
pak toho také dosáhnout. Často mě to ale stojí hodně energie a sil. Svým myšlením si občas
vytvářím zbytečné krize, které mě následně vyčerpávají, ale v této oblasti se stále učím a
dokáži jí zlepšovat. Dalo by se říci, že můj Merkur naznačuje také na poměrně příjemný
život, ve kterém bych se neměl setkávat s výrazně negativními situacemi. To je rozhodně
příjemný aspekt, i když celková poloha této planety rozhodně není bez mráčku.:-)

  Mentálním typem jsem Střelec, to je způsobené nikoli Sluncem, ale Merkurem ve Střelci.
Merkur se od Slunce příliš nevzdaluje a pokud se nachází v jiném znamení, je to vždy pouze
při přechodu Slunce z jednoho znamení do druhého. Co to znamená pro mě? Mám "široké"
myšlení, dalo by se říci "světácké", rozhodně vždycky myslím na druhé a jejich sociální
postavení, rozhodně nepohrdám lidmi v problémech a automaticky si nemyslím, že si za
svoje potíže mohou jenom sami, tak jednoduché to opravdu není. Zajímám se o vyšší
filozofie, o spiritualitu a rád poznávám aspekty různých náboženství. A jak už jsem psal
výše, rád publikuji a (nejenom) proto tvořím tyto stránky.



       
Kde leží můj potenciál se prosadit, jakou energii mám k dispozici pro

přímé, fyzické akce:
       
  Za tyto záležitosti odpovídá planeta Mars  a její postavení ve znamení a domu. Mars
celkově ukazuje právě na to, jak reagujeme při potřebě fyzické akce, jak jsme rozhodní, či
nerozhodní, pokud jde o něco důležitého.
  
  Můj Mars je na hrotu domu desátého, ve znamení Vah, v aplikační kvadratuře s Venuší a v
separačních sextilech s Jupiterem a s Merkurem. Náročná je zejména zmíněná kvadratura,
protože naznačuje na problém v intimní oblasti. Kvadratury vždycky působí dvojsečně a
moje není výjimkou, protože na jednu stranu jsem vždycky měl nadbytek energie a na
druhé straně pak značně skřípal způsobu využití, kde jsem se potýkal s různými problémy.
Jako ročník 1966 jsem měl potíže od raného dětství, protože sexuální energii nelze potlačit
a malé dítě prostě dělá, co cítí a k čemu ho její přebytek nutí. Což se ovšem setkává se
značně odmítavými reakcemi ze strany rodičů i autorit ve školce. V době mohl mládí byla
společnost konzervativní a sexualita byla v podstatě naprosté tabu, zejména v případě
malých dětí. Takže jsme se dozvídali, že naše projevy jsou naprosto špatné a nemorální a
poškozují nás. Tím jsme si vytvářeli nepříjemné bloky, které se (alespoň u mě) vlečou
dodnes. S osudem se často bojovat nedá.:-) V každém případě můj Mars naznačuje
poměrně přesně na zmíněné potíže a to právě zmíněnou kvadraturou s Venuší, ale i svojí
polohou ve Vahách. Váhy jsou znamením značně nerozhodným a neustále hledají nejlepší
možné řešení, tím ovšem často ztrácejí příležitosti, které se už neopakují. Z hlediska
přímých fyzických akcí se rozhodně jedná o problém, protože Mars ve Vahách je vždy
naprosto nerozhodný a navíc se často rozhoduji nesprávně, na základě emocí a nesprávných
informací (kvadratura s Merkurem). Samozřejmě se na tom snažím pracovat a částečně se i
daří, ale například ve vyšší věku se mi zase děje to, že se hůře soustředím a i na to můj
Mars naznačuje (Váhy jsou vzdušné znamení). Jakmile se dostanu do situace, která není
kritická a musím se rychle rozhodnout, nedaří se mi to a začnu přemýšlet a zvažovat
možnosti, zatímco mi příležitost uteče. Až později mi potom dojde, jaké bylo  správné
řešení, ale to už je obvykle pozdě. Často mě pak nesprávné rozhodnutí mrzelo, protože
později jsem viděl jasně, v čem jsem udělal chybu, kterou bych už podruhé neudělal.

  Mars naznačuje na poměrně značnou energii a také na tvořivost a chuť neustále něco
vymýšlet a prosazovat do praxe, ovšem jeho aspekty říkají, že to rozhodně není bez
mráčku. Kvadratura s Venuší ukazuje na potíže v oblasti emocí a také v oblasti intimních
vztahů. Ty se projevují tak, že se ne vždycky dokážu dobře otevřít partnerce, ale
samozřejmě se o to snažím. A také mám povahový rys, že mojí přirozeností úplně není
neustálé hledání a respektování potřeb mého protějšku, ale protože o tom vím, rozhodně se
snažím o opak. Tím se mi ale stává, že pak nejsem sám sebou a nebaví mě se přetvařovat,
nicméně je to můj vnitřní boj a protože jde o problém, neustále na něm pracuji. Myslím si,
že se mi to i docela daří. A také bývám poněkud závislý na tom, čeho jsem dosáhl s větším
úsilím, či za delší dobu usilovného snažení. S tím je spojený fakt, že nerad měním
zaběhnuté zvyky a velmi nerad také opouštím osvědčený životní styl, i když bych ho určitě
občas změnit měl. Ke změně ale pak potřebuji silnější impuls. Někdy se mi stane, že
neposlouchám jasné signály a pak se změna dostaví způsobem, který neumožňuje žádnou



možnost obrany. Stále se učím reagovat včas tak, abych měl ještě alespoň nějakou možnost
volby, než k takovým událostem dojde.

  Největší možnost prosadit se mám v oblasti kariéry (desátý dům) a jestli s něčím bojuji, je
to určitě nerozhodnost (znamení Vah) a také občasný nedostatečný tah na branku, který je
s tímto znamením spojen. Nicméně o svém potenciálu vím a určitě jsem jej ještě nerozvinul
naplno. Doufám, že to ještě někdy stihnu.:-)

       
V jaké oblasti života se  mám naučit sebevymezení:
       
  Na tyto záležitosti ukazuje planeta Venuše, její poloha v domu a aspekty. Venuše dále
také naznačuje také na tvořivé schopnosti, vztah k hezkým věcem, k umění a ke kultuře.
Plus na to, co mě oslovuje v intimní oblasti.

  Z horoskopu je patrné, že se Venuše nachází v domu prvním, ve znamení Kozoroha, v širší
konjunkci se Sluncem, v kvadrátu na Mars a v sextilu  s Měsícem. Slunce mám postavené
pouze problematicky a zmíněná konjunkce ovlivňuje i energii planety Venuše. Pozitivní jsou
dvě věci a to jak první dům, kde tato planeta naznačuje na zajímavou energii, kterou mám
fyzicky k dispozici, tak i na možnost tvořivé práce se svým tělem (první dům). Ve spojení se
znamením Kozoroha tato konstelace ukazuje na dispozice k dlouhověkosti a dobrému
fyzickému zdraví ve vyšším věku, (což by ale byl zázrak, protože můj otec trpěl na
Alzheimera, který ukončil jeho život v osmdesáti sedmi letech a moje matka jím aktuálně
trpí také.) Genetika se sice nedá příliš ovlivnit, ale vše je zatím otevřené. Nicméně je tu
ještě jeden aspekt: hrot pátého domu (sexualita a nakládání s energií) je v Býku stejně,
jako hrot domu šestého (zdraví) a jejich vládcem je opět Venuše. Tedy tři zdravotně
důležité domy jsou ovlivněné Venuší a to byl rozhodně nemělo být nijak špatné.:-) 

  Sebevymezení bych se měl naučit hlavně na úrovni práce s fyzickým tělem a v oblasti
prosazování svých fyzických potřeb, ale také v aktivnější a tvořivé roli v případě svého
vlastního osudu (první dům). Energie k tomu mám silné a zajímavé, s dobrým fyzickým
základem, ale ideální to úplně není (viz aspekty). Proč? Protože Slunce ve Střelci a v
kvadrátu na Uran ukazuje na určitou anarchii a také na výkyvy energie, které skutečně
mívám a nejenom to. Celkově aspekty Venuše naznačují, že největšího zisku mohu získat
prostřednictvím vztahů (nejenom partnerských), jenomže já jsem patologický introvert
(osobní planety pod obzorem) a tato vlastnost rozhodně není úplně v souladu se vztahy
jako takovými. Na druhou stranu mám sice méně důležitých vztahů, ale zase jsou o to
pevnější, nejsem vyloženě typ, který by hromadil stovky povrchních známostí, i když
spousty užitečných známých mám také.:-) A jsem za to rád. V případě partnerských vztahů
si zakládám na věrnosti a pokud necítím perspektivu, hlubší vztah ani nenavazuji. Nikdy
jsem neměl povrchní známost, pokud byl ve vztahu i sex, v takovém případě jsem vždy
dával důraz na možnost společné perspektivy, pokud by se vlastní akt poněkud zvrtnul a
"něco" z něj neplánovaně vzniklo.:-) Umím být také v opozici a zejména pokud mě někdo
naštve, dokážu svůj odpor hnát do vyšších obrátek, což samozřejmě nesvědčí ani jedné
straně konfliktu. Rozhodně mám rád určité materiální jistoty a pokud je momentálně
nemám, necítím se vůbec dobře. Uznávám sílu žen a rád se jejich názory řídím, aniž bych
měl ale sklony být "pod pantoflem". Jakmile se někdo snaží nade mnou získat vliv a mě se



to přestane líbit, dokážu dát svůj názor velmi razantně najevo. Nejenom díky Měsíci v
Rybách mám v sobě solidní díl ženské energie, ale rozhodně mi neschází ani ta mužská.:-)
Umím být štědrý a svoboda je pro mě podstatná.

  V mém uvažování je vždycky sociální aspekt a nesnáším nespravedlnost, lži, demagogii a
zbabělost. V dnešní politické situaci je to poněkud náročná mentální výbava.:-) A rozhodně
se na mě lze spolehnout v důležitých záležitostech. Ne vždy je na mě ale spolehnutí v
domluvených termínech. Jsem si toho vědomý a snažím se tento problém zlepšovat. Když
na to přijde, dokážu mít velmi solidní tah na branku. Ale ne vždy na to přijde.:-) Jsem
značně samostatný a soběstačný, přesto ale vím, že s dobrým partnerem / partnerkou /
kolegou dokážu zajímavě rozvinout a zesílit svůj potenciál. Nicméně moje důvěra vůči lidem
je opravdu složitější záležitost, ne každém jí dokážu věnovat v potřebné míře. Rád sportuji -
čistě pro radost a dobrý pocit z fyzické námahy. Bez možnosti pohybu bych na tom nebyl
dobře. Na to vše moje Venuše ukazuje naprosto přesně a spolehlivě.

       
Jupiter a s ním spojená oblast největší životní podpory:
       
  Jupiter je důležitá planeta, která naznačuje na oblast největší možnosti růstu, ale také na
oblast, ve které se mi dostává podpory a protekce. Míra podpory je pak znázorněna aspekty
a případnou retrograditou.

  V mém případě je zmíněná míra podpory opravdu vyjádřena zejména retrograditou,
zejména proto, že Jupiter je zároveň i vládcem mého horoskopu (Asc. ve Střelci). Osmý
dům, v němž se můj Jupiter nachází, vyjadřuje několik oblastí: ukotvování vztahů, tajemno,
okultismus, astrální, magii, vhled do druhých, tántru, transformaci a také peníze a
prostředky, které mohou přijít jako dar, dědictví, či jiným, vždy nevýdělečným způsobem. A
všechny tyto oblasti mám opravdu "poněkud náročnější". Nejdříve je potřeba zjistit, proč se
mi vlastně dostalo takového nastavení. V nějakém minulém životě jsem zneužíval jak magii,
tak i vhled do druhých lidí ke svému osobnímu prospěchu, to je základní příčina. Nyní tak
mám tyto schopnosti značně omezeny a pokud třeba někoho léčím, je to samozřejmě těžší,
protože bych potřeboval více informací a já je často nemám. S tím jsem se ale musel naučit
žít a mít dostatečnou pokoru, aby se mi tyto věci alespoň trochu pootevřely. A co se mám
naučit? Zejména nestrannému a objektivnímu hodnocení reality, využívání svých schopností
správným způsobem, být flexibilnější a přizpůsobivější. Také si mám uvědomovat, že život
znamená neustálý pohyb, všeho. Těla, myšlenek, života jako celku. Žádné bazírování na
něčem konkrétním, ale neustálý vývoj. Učím se rovněž jasně pojmenovat své vnitřní
nejistoty a neustále na nich pracovat. Klíčová je pro mě též větší důvěra v intuici a vyšším
vedení. A rozhodně se také učím méně prosazovat své názory a subjektivní pohledy vůči
druhým, k čemuž mám rozhodně značné dispozice.

  Na jednu  stranu je dobře, že mám blokovanou například magii, protože Střelec často
nedomýšlí následky a zejména u záležitostí osmého domu jde často opravdu o život a
nejenom o ten! Nevhodným používáním magie je možné vyvolat stavy duše, proti kterým je
smrt opravdu hodně milosrdnou alternativou, není o co stát. Za tuto ochranu jsem tak
poměrně vděčný.:-) Nic vás totiž nenaučí trpělivosti lépe, než retrográdní planeta!



  Můj Jupiter naznačuje na to, že se často setkávám s překážkami, které ale často řeším
nevhodným způsobem, silou a bez ohledu na okolnosti, jenom aby se věci nějak posunuly
dál, i když pro to třeba ještě není vhodná chvíle. Dříve jsem byl hodně citlivý na kritiku, to
se ale výrazně zlepšilo a dnes jí vnímám buď konstruktivně (častěji), nebo jako
neoprávněnou (méně často). Za další se často potýkám s bezdůvodnými obavami a
neurčitými strachy. Ve vztazích sice mám sklony k nevěře, ale nevyužívám jich, jednak je to
proti mému přesvědčení a za další je nevěra nehezká a kartičky značně trestaná záležitost.
Učím se také více se otevřít v důvěrnějších vztazích a stále s tím mívám problémy. Pozitivní
na mém Jupiteru je, že ukazuje také na možnost hlubokého štěstí, které umím prožívat a
užívat si ho, pokud se občas dostaví. Duchovní vývoj mě zajímá a neustále na něm pracuji.
Umím si vážit i drobnějších životních radostí a jsem vděčný za to, co v životě mám, i když
se mi to třeba někdy jeví, jako nedostatečné. Jsem rád, že mám alespoň to.:-) Uvědomuji si
vyšší aspekty života a jsem rád za duchovní vedení, kterého se mi dostává.

  Jupiter u mě ukazuje na největší životní podporu právě ve všech uvedených oblastech
osmého domu, což je v astrologii vždy považováno spíše za problém. Nicméně je to moje
osudové nastavení a vím, že se s ním musím vyrovnat, což se mi snad daří stále lépe.

       
Astrologické kvadranty a jejich projevy v mém horoskopu:
       
  Kvadranty máme čtyři, počítají se podobně jako domy od Asc. proti směru hodinových
ručiček a jejich význam je následující:
-   První kvadrant je fyzický, určuje disponibilní energii, sebeprosazení a schopnost výdělku
a také komunikaci.
-   Druhý kvadrant odpovídá za emoce, city a také za vztah k prostředí svého původu, za
ukotvení duše, za sexualitu, zdraví a práci s emocemi.
-   Třetí se nazývá duchovní a vyjadřuje jednak vztahy, pak originální ideje, sexuální ideje a
také naznačuje na vztah k magii, vyšší magii, transformaci, mystice, náboženství atd.
-   Čtvrtý kvadrant je tzv. transpersonální a z hlediska tradiční jungiánské hlubinné
psychologie má obrovský význam, níže vysvětlím proč.
  V okamžiku narození nepostupujete v horoskopu od prvního k poslednímu kvadrantu, jak
se řada lidí mylně domnívá, ale ve všech kvadrantech od vždy jejich prvního domu dále,
takže v prvním je to od prvního domu, ve druhém od čtvrtého, ve třetím od sedmého a ve
čtvrtém od desátého, přičemž vždycky první dům kvadrantu je kardinální, kde se něco
objevuje, druhý je pak fixní – upevňují se v něm poznatky z prvního domu a třetí je pak
pohyblivý a v něm se objevené a ukotvené věci rozvíjejí. Tento princip je nesmírně důležitý
a je vždy nutné se podívat, kde mohou být nějaké blokády energie. Ještě důležitá
poznámka – disponibilní energie se ve směru od prvního domu do dvanáctého postupně
stává vyšší a vyšší, takže v prvním domu se jedná o hrubohmotnou energii a ve dvanáctém
pak má vysoké, jemné duchovní vibrace.

  Při pohledu na horoskop je patrné, že silně mám obsazeny kvadranty první a čtvrtý. Ve
druhém je pouze Severní uzel a ve třetím vládce horoskopu Jupiter, plus Pluto, Uran a Bod
štěstí. Jak už jsem psal výše, jsem silná osobnost (Slunce v prvním domu), ale se slabším
základem (Střelec), se zájmem o komunikaci, prezentaci a publikaci (Merkur na Asc.), tyto
věci ale drhnou a neustále se v nich potýkám s potížemi a problémy (silně, ale



problematicky obsazený třetí dům, kde jsou Měsíc i Saturn ve vodních Rybách.

  Mé vlastní potřeby jsou pro mě důležité a musím je vyvažovat s potřebami druhých (silný
první dům). Baví me se vzdělávat, ale mám problém být dostatečně systematický, což mi
samozřejmě vzdělávání komplikuje, zejména pokud vítězí emoční Měsíc nad strukturovaným
Saturnem. S postupujícím věkem se mi ale daří tyto věci vyvažovat lépe. Druhý kvadrant je
téměř prázdný a naznačuje na možné potíže v citové oblasti, už jenom proto, že hrot
čtvrtého domu je v Beranu a vládce Mars pak ve Vahách na hrotu domu desátého. Rozvíjení
emocí (šestý dům v Býku a vládkyně Venuše v Kozorohu) ukazují na konzervativní přístup k
emoční oblasti a potlačování emocí, nebo na nesprávnou práci s nimi, což se ale zlepšuje s
časem (Kozoroh). Vztahy drhnou (Blíženci na hrotu sedmého domu), hůře se ukotvují (Rak
v domu osmém a vládce Měsíc v Rybách), ani Panna v devátém domu nenasvědčuje na
úplně zdárné rozvíjení vztahů (vládce Merkur na Asc. kvadrát na Měsíc). V kariérní oblasti to
mám sice občas jako na houpačce, ale potenciál tam je (Mars na hrotu desátého domu).
Pravidla uznávám (Váhy v domu desátém a vládkyně Venuše v Kozorohu). Ale pokud jsou
nesmyslná, umím je obejít bez výčitek svědomí, k tomu jsem se ale propracoval postupným
vývojem, dříve jsem byl naprosto "přepravidlovaný". Mám velmi dobrou intuici a rád
rozvíjím svojí spiritualitu (krásně postavený Neptun ve Štíru na hrotu domu dvanáctého).

       
První, fyzický kvadrant:
       
  V prvním domu se objevuje fyzické tělo, ve druhém se objevené věci fixují a ve třetím
rozvíjejí – ve stručnosti. Dále tento kvadrant ukazuje také na výdělek a materiální
záležitosti obecně, na sourozence, na studium a na komunikaci. Hrot prvního domu
naznačuje na hladinu disponibilní energie.

  Z obrázku mého horoskopu je vidět, že obsazeny jsou první a třetí dům, přičemž Slunce je
ve Střelci, ale Venuše, i když v konjunkci se Sluncem, se nachází v Kozorohu. Znamení
Kozoroha je také na hrotu druhého domu, což naznačuje vždycky na komplex
méněcennosti, kterým jsem opravdu trpěl zejména v mládí, i když se čas od času
samozřejmě projeví i v současnosti. Příčina z horoskopu vyplývá poměrně jasně: Saturn
(vládce Kozoroha) je v domu třetím a vše, co s tímto domem souvisí (studium, sourozenci,
rozvíjení sebepoznání a podobně), má přímý vliv na zmíněný komplex méněcennosti. Saturn
je v konjunkci s Chironem a Lilith a v opozici na Uran a Pluto. To je náročná konstelace,
naznačující na potíže s učením a soustředěností, hraničící až s dyslexií. Dysgrafie se tam
najde také.:-) Lze říci, že s kvalitou mého učení a se získanými poznatky se pak
odpovídajícím způsobem hodnotím, porovnávám se s ostatními a vzniká tak negativní
vzorec myšlení.

  Ze složitěji obsazeného prvního domu vyplývá, že moje fyzické sebepoznání bylo zejména
v mladším věku rozhodně náročnější a plné potíží, na což naznačují jak aspekty Slunce, tak
i Venuše v Kozorohu a její kvadrát s Marsem, což je karmický aspekt. V nějakém minulém
životě jsem zneužíval sexualitu k ovládání druhých a k mému prospěchu, což se mi v
současné existenci vrací. Kořeny problému pak leží v dětství, jak už jsem psal výše: moje
sexualita byla v dětství silná a samozřejmě jsem si s těmito energiemi neuměl poradit,
takže jsem pak byl trestán za své projevy doma i ve školce a to mi (zcela v souladu s



karmickým plánem) vytvořilo podvědomé bloky v hlavě, které mi se střídavými "úspěchy"
škodí dodnes. O přísnosti pak svědčí znamení Kozoroha, ve kterém leží Venuše, tedy
důležitá planeta, signující tvořivost, radost a spontánní projevy. A to jsou přesně záležitosti,
které Kozoroh nesnáší. Je strohý, přísný a vše je u něj vždycky v principu "něco za něco".
Na druhou stranu (a na rozdíl od Blíženců, nejnáročnějšího znamení pro sex), je Kozoroh
také symbolem učení se a strukturovaného růstu. Ten ve zmíněné oblasti a (nejenom v ní)
skutečně také byl. Z dětství si také pamatuji na úporné rýmy, odřený nos a špatné spaní,
způsobené ucpanými dýchacími cestami. I to je způsob sebepoznávání v okamžiku, kdy
jsem si nedovolil být spontánní, ale podléhal jsem tlaku okolí a svým vnitřním blokům. City
a emoce neproudily správně a výsledkem byla zmíněná nemoc. 

  Silně, ale složitě obsazený třetí dům naznačuje na potíže s rozvíjením sama sebe, s
učením jazyků, se sourozencem a podobně. Emoční Měsíc stojí v emočních Rybách, ale v
tomto znamení jsou také Saturn, Chiron a Lilith. Měsíc se tak potýká s blokádami v citové
oblasti, ale přesto naznačuje na značný podíl ženské energie, kterým disponuji a rozhodně
to nenaznačuje na neobvyklou sexuální orientaci.:-) Vidím věci, které druzí nevidí a svého
bratra jsem ničil svým lehce ezoterickým přístupem, který je ale v pořádku, bratr je ale
zcela odlišný a můj postoj logicky nemohl pochopit. Mám v sobě určité pečovatelské
schopnosti, ale v sociální oblasti bych rozhodně pracovat nemohl, to by bylo nad moje
duševní a psychické síly. Své schopnosti tak uplatňují hlavně vůči blízkým lidem, i když
typem dokonalého pečovatele nejsem a nikdy jsem jím ani nebyl. Mám v sobě přirozenou
zvědavost a rád své nápady prakticky využívám, ne vždy se mi to ale daří tak, jak bych si
představoval. Umím se přenést přes neúspěch a jít za novým dobrodružstvím. Mé myšlení
ale není vždy objektivní, záleží to hodně na dalších okolnostech. Často také potlačuji své
skutečné potřeby, tedy potřeby duše a namísto toho se prosazuje moje ego. Získaný úspěch
mě ale netěší dostatečně, případně je zisk čehokoli nějak (třeba časově) omezen. Nerad
opouštím navyklé vzorce chování a čím je věc zásadnější, tím méně jsem schopen změnit
své myšlení. To má pak samozřejmě celou řadu dopadů v praktickém životě. Nicméně o
těchto problémech samozřejmě vím a snažím se na nich průběžně pracovat.

       
Druhý, emoční kvadrant:
       
  Čtvrtý dům je domovem duše a naznačuje, jak se cítím  „doma“ sám v sobě, jaký mám
pocit citového bezpečí, pátý dům ukotvuje emoce objevené v domu čtvrtém a odpovídá také
za děti, tvořivost, podnikání a sex, v šestém domu se rozvíjejí emoce, pomáhá se
nesobecky druhým, je to též dům zdraví (souvisí s emocemi). Z psychologického hlediska je
také čtvrtý dům tzv. domovem duše, tedy opět - ukazuje na to, jak se vnímám vnitřně –
jestli jsem v pohodě a bezpečí, nebo příliš ne.

  Velmi důležité je analyzovat povahu duše, protože tím získám své základní nastavení v
psychické oblasti, což je klíčový poznatek. Ne, že by fyzické zdraví nebylo důležité, ale stav
duše a s tím související stav psychiky je pro každého člověka určující v tom, jak se ve své
existenci cítí.

  Odbočka: případné předčasné ukončení existence řídí vždycky dvě možné veličiny: ego,
nebo duše. Ego často dospěje k názoru, že život už nemá smysl a následuje většinou



demonstrativní způsob sebevraždy, kde je vždycky otevřená možnost záchrany. Jakmile se
ale rozhodne ukončit existenci těla duše, šance se snižují. Duše dokáže dovést člověka do
situací, které často vypadají jako obyčejný úraz s fatálními následky, nebo "zařídí"
smrtelnou nemoc. Je to takový její zoufalý výkřik "něco děláš špatně, změň to, nebaví mě
to!" Takovou moc má duše a pokud jí máme v nepořádku, dochází ke stavům, kdy nám
často smrt připadá, jako vysvobození. S fyzickým postižením, či onemocněním se dá žít, ale
s duševním je to mnohem horší.

  Posuzuji li duši, musím hodnotit dvě základní věci - Měsíc a hrot čtvrtého domu, plus
planety v tomto domu. Měsíc se nachází v Rybách a v domu čtvrtém planetu nemám, jeho
hrot je v Beranu. Vládcem Berana je Mars, stojící ve Vahách na hrotu domu desátého.
Stěžovat si úplně nemohu.:-) Moje duše má schopnost uzdravovat nejenom sebe, ale i
druhé, což jsem si už v průběhu let ověřil. Umí a chce milovat, v čemž jí ale často brání mé
lehce přebujelé ego. O kterém sice vím, ale značně špatně se s ním pracuje. Slunce je ve
Střelci v negativních aspektech a ego má tak opravdu docela "válečnou" výbavu. Moje duše
má také dobrou inspiraci a aby byla spokojená, potřebuje být uznávána, dobře jí dělá
úspěšná kariéra (vládce čtvrtého domu Mars na hrotu domu desátého. Problémy v kariéře
se pak do jejího stavu přímo promítají a pravda je, že pokud mě práce baví, dokážu podávat
nadstandardní výkony. Rád něco tvořím a to i manuálně. Vyloženě mě baví, když za sebou
vidím nějaký použitelný výsledek. Pokud ale své duši dostatečně nenaslouchám (viz
poznámka o egu), pak mi to dává najevo velmi nepříjemným způsobem. Nejprve
nenápadně a pokud nereaguji, šlápne na plynový pedál a nestačím se divit.:-) Saturn v
domu třetím naznačuje na stabilitu mých mentálních návyků, což samozřejmě není vždycky
dobře a přesně to vadí mé duši zřejmě nejvíc. "Točím" se na něčem, co bych měl změnit,
nebo opustit a nevidím, nebo nechci vidět následky, protože pro mé ego se jedná o
"bezpečný" stav, který ale vlastně vůbec bezpečný není. Proč? Protože duši je jedno, v
jakém stavu máte tělo, nebo jestli žijete. Pokud se necítí spokojená, klidně fyzickou
existenci ukončí, to je taková její vlastnost, o které ne každý ví a tuší. Ostatně  moje
dušička to už také několikrát zkusila (úrazy, nehody), ale vždycky mi zatím (naštěstí) dala
šanci. Umím si často spojit souvislosti, s tím problém až tolik nemám, ale horší je pak pro
mě změnit přístup, můj třetí dům (mentální návyky) je opravdu slušně zátěžový prvek.
Ještě jedna důležitá věc, o které vím a na které pracuji pořád: když se mi nedařím
přesvědčuji sám sebe i druhé o tom, proč to nejde změnit a tím se samozřejmě brzdím ve
vývoji. Na druhou stranu bych měl mít přeci jen docela příjemný osud, i když se Slunce v
prvním domu pečlivě stará o to, aby to nebylo tak jednoduchá.:-) I když se ale dostanu do
situací, které nevypadají dobře, většinou se vždycky vyřeší alespoň částečně k mé
spokojenosti. A to už je dar, za který jsem vděčný.

  Můj druhý kvadrant je prázdný, s výjimkou Severního uzlu v pátém domu v Býku. Čtvrtý
dům má hrot v Beranu, pátý a šestý pak v Býku, vládkyně Venuše je v Kozorohu.
Objevování emocí u mě vždycky bylo hodně složité, silné a náročné (viz celá "konfigurace"
čtvrtého domu. Každá duše má své temné stránky a moje rozhodně není výjimkou. V tomto
životě si zřejmě mám většinu z nich zpracovat a proto se mi bohatě dostávalo příležitostí,
které ale byly příjemné jenom málokdy. S emocemi jsem se seznamoval většinou na
základě negativních zkušeností a ty pozitivní mi často přišly spíše podezřele příjemné a
snadné.:-) Mám sklony k závislostem na čemkoli a protože to vím, dávám si na ně obrovský



pozor. Potíže mívám i s přirozeným projevem sebe sama. Někdy se ovládám až moc a jindy
neudržím na uzdě ani slabší emoce, dám je najevo a tím si často uškodím. Ne vždycky mám
přehled o své skutečné hodnotě, mívám s tím trochu potíže. Zejména dříve jsem s sebou
nechával manipulovat, ale to už se hodně zlepšilo. V práci s emocemi nepostupuji
systematicky, ale mívám k tomu nárazový, nevyvážený přístup, to bylo opět znát hlavně v
mladším věku. Před potížemi často utíkám prostřednictvím nějaké zástupné činnosti. A ne
vždycky dokážu využít příležitost, která se mi nabídne. Tím se o ní často navždy připravím.
Tento problém se mi ještě nepodařilo uspokojivě vyřešit. Někdy mívám také zbytečně
poraženecké postoje. Měl bych něco udělat, změnit a namísto toho pouze nadávám, jak mě
to všechno štve.:-) To samozřejmě není správný přístup.

  Zdravotní stav bych měl mít docela dobrý a on také na můj věk dobrý je. Venuše v
Kozorohu (vládkyně Býka na hrotu domu šestého) zraje jako víno a časem se zlepšuje, což
je pravda. Samozřejmě vyšší věk přináší různé zdravotní potíže s ním spojené, ale u
posuzování zdraví je vždycky nezbytné brát v úvahu celkovou hladinu disponibilní energie -
a tu špatnou zatím nemám. Znám mnohem mladší lidi, kteří jsou na tom hůře a jsem
vděčný za to, co mám. Propojení je u mě poměrně přímé - správná práce s tělem a péče o
tělo se u mě pozitivně projeví na zdraví (vládkyně šestého domu je v domu prvním a
Kozoroh vyžaduje důsledný přístup). Zdá se to sice logické, ale ne každý to má nastavené
tímto způsobem.

  Se Severním uzlem v Býku v domu pátém také souvisí životní cesta, na kterou uzly
naznačují, ale není jednoduché jí popsat. Především bych se měl učit měnit své
konzervativní postoje a také nepodléhat tolik svým emocím. Mám se učit důvěřovat lásce a
rozvíjet intimní stránku a neutíkat od těchto důležitých věcí k nějakým sociálním a
společenským utopiím (jedenáctý dům). Ani jedno mi zatím příliš nejde. Celkově se
potýkám s těžkostmi, na což ukazuje i pouze slabý sextil Severního uzlu s Měsícem.
Nesprávná cesta se u mě obvykle projevuje otráveností a únavou, ale též neochotou věci
měnit a neustálou opozicí. Měl bych zvládat své emoce a nebát se ani tvořivosti a podnikání.
Pokud něco netvořím, cítím se frustrovaný a bez perspektivy. Také bych měl rozvíjet svůj
potenciál při vedení lidí, na což jsem zatím ale také příliš odvahu nenašel.:-) V životě bych
měl být vždy čestný a uznávat svobodu a spravedlnost. To mi jde určitě docela dobře!
Neměl bych "létat na obláčku", ale být vždy nohama pevně na zemi. Také bych se neměl
být být autoritou a pravda je, že v této oblasti jsem jako introvert spíše v pozadí a
nenápadný. Občas mi ale lidé říkají, že mi důvěřují a mým názorům naslouchají. Dávám si
ovšem pozor, abych nikomu pokud možno nijak neublížil, nebo ho nesvedl z jeho cesty.
Stále se mám učit řešit vleklé problémy a krize, kterých se mi občas dostává, jako učebních
lekcí. Zastávání se slabších a celkově chránit druhé je také jedním z mých úkolů. To v sobě
mám a o to se snažím. Pozor bych si měl dávat na dogmatické názory a na to, abych příliš
nebazíroval na jasném řádu a pravidlech. To mi jde hůře už jenom proto, že mám ve třetím
domu Měsíc a Saturn, který setrvávání na pravidlech vyžaduje.

  Stejně tak se musím učit být k sobě naprosto upřímný - a to se mi myslím docela daří,
zejména poslední dobou. Také bych měl více důvěřovat svém vyššímu vedení, což mi pro
změnu zase až tak dobře nejde. Když se mi něco podaří, měl bych se umět více ocenit, i s
tím mívám často potíže. Stále se také mám učit dávat více času sám sobě, ne z důvodu



přebujelého ega, ale pro vývoj své duše. Tedy přemýšlet o svých nejhlubších pocitech,
hledat jejich příčiny a pochopit, co mám vlastně dělat a co by mě mohlo pomoci. Samotář
jsem od přírody, jenom musím zkoušet lépe meditovat a nedělat věci jenom proto, že jsem
na ně nějak zvyklý.

       
Třetí, duchovní kvadrant:
       
  Má několik principů: v sedmém domu se navazují vztahy, v osmém upevňují, v devátém
rozvíjejí. V sedmém se objevují originální a sexuální ideje, v osmém rozvíjejí a v devátém
rozvíjejí. V sedmém domu se objevují magické schopnosti, v osmé se ukotvují a v devátém
rozvíjejí. Sedmý dům odpovídá za vztahy s partnery a s blízkými přáteli, osmý také za
primární magii, transformaci, minulé životy, vhled do druhých. Devátý za mystiku, vyšší
magii, hermetismus, náboženství, cestování do vzdálených zemí za účelem poznání cizích
kultur.

  Hrot sedmého domu mám v Blížencích, osmého v Raku a devátého pak v Panně. V domu
osmém je retrográdní Jupiter, vládce horoskopu, ve Lvu a znamení Lva je v osmém domu
uzavřeno, i když poměrně těsně. V domu devátém pak stojí Uran, Pluto a Bod štěstí, v
opozici na Saturn v domu třetím. S originálními idejemi rozhodně problém nemám, protože
Merkur, vládce Blíženců je na Asc. ve Střelci. Primární kontakt navazuji
střelecko-blíženeckým způsobem, tedy na jednu stranu opatrně a s odstupem a na druhé
straně hned toužím proniknout co nejblíže ke zvolenému subjektu, tedy mám v sobě určitý
rozpor a musím jej stále vyvažovat. Do všech vztahů ale dávám značné emoce, na což
ostatně naznačuje i Měsíc v Rybách. S ukotvováním vztahů ale mívám problémy, energie
Měsíce, jakožto vládce osmého domu jsou ovlivněny také Saturnem, Chironem a Lilith,
které jsou s Měsícem v domu třetím a tento energetický mix naznačuje na solidní vnitřní
zmatky a nejistoty, které pramení z nadměrného tlaku na zásadové chování ve vztazích.
Střelec si samozřejmě na zásady příliš nepotrpí, i když jak v čem. Ve vztazích se snažím
podvědomě příliš prosazovat své potřeby a to je samozřejmě problém, na kterém se snažím
pracovat, ale ne vždy se mi to daří dobře. Pramení to také z pochybností, které o sobě mám
a které jsou navíc podložené i zkušenostmi. S tím souvisí i nedostatek potřebné sebedůvěry.
Ve vztazích jsou pro mě důležité i materiální záležitosti a v ukotvování mých vztahů
rozhodně hrají roli. Rozvíjení vztahů mám také problematické, v devátém domu jsou
zmíněné tři náročné planety, což ukazuje na určitou neupřímnost a také na náročný přístup
k protějšku, zatímco na sebe rozhodně tak vysoké nároky nekladu. Prosazuje se hodně mé
ego a potlačuji tak skutečné potřeby duše, to se mi samozřejmě následně vrací, jako
bumerang. Ne vždycky žiju ve skutečné realitě a nehodnotím jí objektivně. Na druhou
stranu ale vždycky beru důvěrnější vztahy vážně a snažím se, aby tam byla jednoznačná
perspektiva do budoucna. Daří se mi to se střídavými úspěchy.

  O magii, skrytých věcech, tajemnu a podobně jsem už psal v sekci o Jupiteru. Je určitě
dobré se podívat na můj devátý dům, kde jsou zmíněný Uran s Plutem a Bodem štěstí. Pluto
je zároveň mojí nejvyšší planetou, zatímco nejnižší je Saturn. To mi dává jednu obrovskou
výhodu, díky které jsem naštval řadu jindy úspěšných manipulátorů a esošmejdů a tou je
výborná ochrana před nebezpečím z vyšších sfér, z astrálu a podobně. Dokážu rozpoznat
riziko a včas z něj vycouvat. Jeden příklad: kdysi jsem se v Brně setkal s jednou dámou,



(Nora B.) která napojovala lidi na jejich průvodce a otevírala jim tak zajímavé informace,
ale byla to černá magie, protože ona ty lidi zároveň duchovně znásilňovala a využívala jejich
energií pro své soukromé účely. Bylo to na ní znát! Její problémy narůstaly a samozřejmě
úměrně tomu rostly i problémy jejích oveček. Stačilo mi jí vidět jenom jednou a hned jsem
jí vykázal do patřičných mezí. To mě zcela určitě zachránilo před velikými potížemi. Na
rozdíl od desítek a možná stovek dalších lidí, kteří takové štěstí neměli. Konjunkce Uranu s
Plutem je generační aspekt a jsem rád, že jí mám právě v domu devátém, kde mě výborně
chrání před zmíněnými negativními vlivy a černými mágy. Stejně tak dokážu rozlišit
skutečného léčitele od podvodníka, nebo od člověka, který si na léčitele v dobré víře hraje.
Šetří mi to zklamání, čas a peníze.:-)

       
Čtvrtý, transpersonální kvadrant:
       
  V životě každého člověka je nezbytně nutná základní cesta duše a to od narození: v
desátém domu (vibrační pole Kozoroha) se přijímají obecně platná pravidla společnosti, je
nutné je akceptovat a žít podle nich. Přičemž při přijímání těchto pravidel navíc dotyčný není
sám sebou, nežije spontánně dle svých tužeb a přání, ale musí respektovat něco, co je mu
vnucené. Tento proces je nesmírně důležitý a začíná hned po porodu – nejprve dávají
pravidla rodiče, pak školka, škola, práce, společnost. Když všechno probíhá jak má, tak
potom může být člověk uznáván a akceptován ve společnosti a postupně se jeho
společenské postavení posiluje. Jestliže je tedy všechno v pořádku, v určitém věku
nastartuje tranzitní Uran emancipační proces, který spočívá v uvědomění si vyšších,
univerzálních pravidel, která jsou platná pro každou lidskou bytost a jsou jí mnohem bližší,
ale zároveň také nejsou překročitelná, nebo respektive jsou a to je podstatou svobodné
vůle, ale samozřejmě si za to potom každý také svobodně nese následky. Toto uvědomění
je velmi osvobozující a je dalším stupněm vývoje duše. Ta potom může přejít do domu
dvanáctého – vibračního pole Ryb a tam se jí dostane kontaktu s vyššími, univerzálními
energiemi, určitých duchovních darů – jasnozřivosti, jasnosluchu, jasnocitu, pocitu že jsem
blíže Bohu atd. Tento princip je skutečně klíčový a samozřejmě ne u každého probíhá jak
má. Příklad – základním cílem většiny narkomanů je tento proces urychlit a přeskočit
obtížné fáze zrání a výsledek je obecně známý. Když se pravidla nezpracují správně, v
jedenáctém domu (vibrační pole Uranu) pak nedojde k osvícení, ale k anarchii a člověk se
snaží postavit svůj život na hlavu. Nefungují mu obvykle důležité oblasti a on neví proč –
práce, vztahy atd. To je samozřejmě hodně zjednodušený popis a velmi záleží na řadě
faktorů – na výchově rodičů atd.

  Na hrotu desátého domu mám Mars ve Vahách, ke konci jedenáctého domu Jižní uzel a na
hrotu domu dvanáctého je pak krásně postavený Neptun ve Štíru. Se zmíněnými pravidly
jsem na tom docela dobře, už jenom proto, že v době mého mládí se v rudé totalitě o
dodržování zákonů a pravidel nediskutovalo. Ve školce i škole vládl dril, učitel byl bůh, který
mohl vše a dítě muselo být slepě poslušné. To mělo své výhody i nevýhody, ale díky tomu
pravidla akceptuji, i když mě ne vždycky vyhovují a uspokojují. Dávám na ně důraz a vadí
mi jejich nedodržování, což se děje například na silnicích, kde vše začíná nepoužívanými
blinkry a končí jízdami na červenou a nedáváním přednosti v jízdě. Když ale Babiš vyhlásil
zákaz opouštění katastru obce, aby se mu nešířila pandemie, nedělal jsem si hlavu s tím, že
si hodím na záda ruksak se stanem a tiše opustím katastr po lesní cestě směrem k divočině



za účelem přespání v přírodě, zcela stranou od lidí. Proč? Protože jsem tím neubližoval ani
sobě, ani druhým a nikdo o tom nevěděl. Bez pohybu a přírody bych se zbláznil a toto byl
příklad nesmyslné buzerace. S přijetím vyšších, univerzálních pravidel na tom jsem tak, že
potenciál mám obrovský, uvědomuji si je a nemám s nimi žádný problém, ale osvícení ještě
neproběhlo.:-) Blokuje mi je zatím nějaká neurčitá obava, kterou neumím dobře rozklíčovat,
nicméně je to určitě na dobré cestě. S tím také souvisí vyšší úroveň duše - vím, že existuje
a mám na ní "nárok", Neptun mluví za vše. A zvolna se mi dostává vyšších darů, duše se
posouvá tam, kam má, nemohu si stěhovat. Ostatně to ani nejde, tyto věci nelze nijak
uspěchat. Společenský příliš nejsem, vládcem jedenáctého domu (hrot ve Štíru) je Pluto a
já tak upřednostňuji spíše menší, uzavřený kolektiv. S protekcemi (jedenáctý dům) se mi
nijak zvlášť dobře nedaří, ale občas se nějaká vynoří, pomůže mi a zase zmizí. Stěžovat si
rozhodně nemohu. 

  Když shrnu celý princip čtvrtého kvadrantu, nemohu si sice stěžovat, ale mohlo by to také
být lepší. Za velikou snahu se mi dostává spíše menší odměny a navíc nemám dostatek
trpělivosti a pak jsem otrávený, že se mi nedaří tak, jak by mělo. Vím ale, že to je pouze ve
mně, tedy potřebuji změnit náhled na důležité věci a trochu také zvýšit potřebné úsilí.

       
Aktuální tranzity:

       

Tranzity - Jupiter:
       
Tranzity Jupiteru ukazují vždy na aktuální podporu v oblasti, která je vyjádřena
astrologickým domem, ve kterém Jupiter momentálně stojí. V mém případě je to čtvrtý



dům, zároveň jím tranzitují i Slunce, Chiron a Merkur, jak je vidět z obrázku. Tato
konstelace mi přináší možnost růstu v oblasti vývoje duše, v rodinném prostředí a také v
emoční a citové oblasti si nyní mohu něco podstatného uvědomit a vyřešit, což se mi
myslím také děje. Zároveň potřebuji i více vlastního prostoru k tomu, abych si něco
uvědomil a pochopil. Dostává se mi vyšší inspirace a řeší se nějaké starší problémy, o
kterých jsem už ani nevěděl, že existují. V případných konfliktech reaguji často přemrštěně,
nesprávně, ale vím o tom a proto se snažím držet zpátky. Vůli mám v současné době trochu
slabší a také mám poslední dobou pocit citové přesycenosti, ačkoli k tomu nemám žádný
důvod. Jupiter mi zároveň doporučuje více se brát za některé důležité věci a nebýt v nich
zbytečně pasívní. Měl bych také více využívat své komunikační schopnosti a nebát se je
používat. A rozhodně se po mě také požaduje, abych více naslouchal emočním potřebám
své duše a nebojoval s tím, co nechci vidět, protože se to tímto přístupem opravdu
nevyřeší. V rodině se ale věci spíše komplikují, ačkoli je Jupiter postavený poměrně pěkně.
To souvisí hodně s tranzitním Chironem, se kterým je v konjunkci.

       
Tranzity - Saturn:
       
Tranzity Saturnu není úplně jednoduché posoudit, ale obecně tato planeta naznačuje na
problémy v oblasti, kterou vyjadřuje dům jeho aktuální polohy. U mě je to nyní začátek
třetího domu, což je potěšující v tom, že konečně opustil dům druhý, na jehož hrotu je
navíc znamení Kozoroha. Saturn u mě nastartoval značné potíže svým opakovaným
přechodem přes Ascendent v roce 2016 a od té doby se mi skutečně dějí věci, které se
zvládají obtížně. Nicméně jeho průchod domem druhým byl velmi náročný finančně,
neustále se objevovaly nové a nové důvody odlivu peněz a i když si vydělávám velmi
slušně, nebylo mi to moc platné.:-) Nyní se energie Saturnu napřou do oblasti třetího domu,
tedy vzdělání, komunikace, sourozenci, kratší služební cesty a podobně. Například pokud
bych chtěl měnit zaměstnání, rozhodně bych se měl vyhnout pozici, kde bych mohl být
nucen k cestování, protože bych tento fakt nemohl nijak ovlivnit a jednalo by se o cesty
nepříjemné, zatěžující a obtěžující. Předpokládám také spory se svým bratrem, které se v
podstatě přesunou z kategorie "občasných" o třídu výš do stavu "trvalý válečný konflikt".:-) 

  Saturn u mě trochu zvýší potřebu začít řešit nějaké starší problémy, zvedne mi chuť více
se starat o své potřeby a prosazovat své ideály a cíle. Zvýší mojí tvořivost (přechodem přes
Měsíc) a zároveň také sníží mojí vnímavost vůči druhým lidem a nejenom tu. Zlepší mi také
verbální schopnosti, ale rovněž zvýší cynismus a díky tomu si budu způsobovat více
problémů se svým okolím. Nicméně tím, že to vím, se mohu snažit o zjemnění tohoto
principu - a snažit se o to určitě budu. Bude se také zvyšovat moje touha prosazovat své
ideály v praxi, jenom si budu muset dávat pozor, abych to samozřejmě příliš nepřeháněl.
Zřejmě se také budu učit nové věci a nebudu se tomu moci příliš vyhýbat, to je jeden z
principů planety Saturn. Přechod tranzitního Saturnu přes fatální mi přinese větší sílu a také
vyšší chuť dodržovat pravidla a někam se v životě posunout. Zároveň by mi měl tento
aspekt zvýšit určitou životní moudrost a já se u toho budu snažit zapomenout na starý vtip:
"s věkem přichází moudrost, někdy však věk přichází sám.":-) Dostane se mi nějaké životní
motivace. Ale také budu pociťovat nejistotu ohledně mého směřování a nedostatek
sebedůvěry. Protichůdné pocity jsou také součástí učebních lekcí Saturnu. Pozor si budu
muset dávat na příliš konzervativní názory a neochotu měnit již nefunkční vzorce myšlení. A



také budu trochu bojovat s vlastní spolehlivostí.

       
Tranzity - Uran:
       
Planeta Uran má více významů a přináší zejména náhlé a nečekaně změny, které pak podle
povahy aspektů mohou být buď k horšímu, nebo k lepšímu. Můj Uran je nyní na hrotu domu
šestého, společně s Venuší a může tak naznačovat na změny ve zdravotní oblasti, ale i v
zaměstnání. Mohu se naučit správně rozvíjet své emoce, ale otázka zní, jestli se mi bude
líbit způsob, kterým k tomu dojde. Problémem mého tranzitního Uranu bude tlak na snížené
prožívání emocí, tedy ukazuje na určitou odtažitost a neochotu se citově angažovat, s tím se
určitě budu trochu potýkat. Moje chuť sloužit nesobecky druhým bude zřejmě podrobena
zkouškám ve smyslu kladení si otázek "k čemu je to vlastně dobré, když mám jenom
minimální odezvu". Téměř určitě se budu setkávat s nedostatkem respektu a úcty ze strany
svého okolí. Něco se ale bude téměř určitě regenerovat, ve zdravotní oblasti mám několik
věcí, které to opravdu potřebují. Dojde také k vygradování mých nesprávných postojů tak,
abych konečně pochopil, čím si vlastně škodím. Často také zřejmě budu v opozici čistě
proto, že mi to přijde jako dobrý nápad, aniž bych tím ale něčemu pomohl. Složitější situace
bych měl ale zvládat docela dobře. Potýkat se budu se zbrklostí a s jejími následky, tedy
určitě bych si na ní měl dávat pozor. Setkávat se mohu ve zvýšené míře se spory a
napjatějšími situacemi, ale toto by se mělo vyřešit ke spokojenosti obou stran. Je také
šance na změnu zaměstnání, ale bude tam téměř určitě nějaký problém, i když nabídka
zřejmě nebude nijak špatná.

       
Tranzity - Neptun:
       
Planeta Neptun vždy zvyšuje senzitivitu a také ukazuje na děje, které mohou spustit
nějakou vyšší, duchovní transformaci, nebo přinést duchovní poznání. Můj Neptun se nyní
nachází ve třetím domu v konjunkci se Saturnem ve znamení Ryb. Jeho kvadratura s
natáním Sluncem příjemná není a celkové energie naznačují na možnost fyzického i
duševního vyčerpání, pozor bych si měl dávat na neuvážená rozhodnutí na základě emocí a
nedostatečných informací. Moje psychika bude oslabená a téměř jistě se mi bude stávat, že
nebudu vidět dostatečně motivující smysl života. Chaotické myšlení, nedostatek zdravého
rozumu, nejasnost myšlení a podobně. To jsou problémy, se kterými musím počítat a být na
ně připravený. Na druhou stranu se mi dostane duchovního růstu a vyšší inspirace, kterou
bych zcela určitě neměl odmítat. Otevřou se mi zajímavé obzory a příležitosti, přijdou nové
nápady. A také by se mi měly trochu rozšířit obzory. Mé "zatvrzelé" vzorce myšlení mě
mohou přivádět do situací, které mě budou nutit k rozhodnutím pod tlakem, bez možnosti je
nějak více ovlivnit. Čím méně budu schopen si uvědomovat souvislosti, tím větší budou mé
problémy a naopak. Tedy v tomto období se po mě vyžaduje, abych své jednání a
uvažování více analyzoval a přemýšlel nad ním.

       
Tranzity - Pluto:
       
Pluto je velmi pomalou planetou a téměř vždy ukazuje na velké a zásadní změny, které
přicházejí náhle a nelze je nijak ovlivnit. Je ale také planetou transformace a v oblasti,
vyjádřené jejím aktuálním domem, může docházet k zázračným zlepšením a uzdravením



nějaké situace, či problému. Moje Pluto již delší dobu tranzituje domem druhým, tedy
sebeuvědomění, finance, hranice a podobně. Vstoupilo do něj v roce 2014 a rozhodně
poskytuje silné finanční dispozice, ovšem na obě strany. Saturn, který tímto domem také
procházel, obrátil tyto dispozice do negativní polarity a několik uplynulých let mi dalo
opravdu zabrat.

  Pluto na první pohled vypadá sice dobře, ale jeho energie v mém případě nijak pozitivní
nejsou, protože naznačuje na naprostou nadvládu ega nad duší a také na doslova zaseknuté
vzorce myšlení, které bych už měl opustit, nebo změnit, což se mi evidentně nedaří. Čím to
je způsobené? Druhý dům odpovídá za hranice a sebevymezení a kde stojí Pluto, tam se vše
děje na stovky procent. Tedy budu muset vymyslet způsob, jak omezit doslova zvůli svého
ega a naslouchat více tomu, co potřebuje má duše. Což při mém současném nastavení
nebude nic jednoduchého. Za další jsem si postupem času vytvořil závislost na všem
hmotném, čeho jsem dosáhl a to mi neumožňuje rozplést zamotaný gordicky uzel mých
financí, které mě trápí už opravdu dlouho. A to i přes to, že nemám nijak špatné příjmy a
přivýdělky. Zmíněná transformace, naznačená Plutem u mě ukazuje na počínající zásadní
změnu současného životního stylu, kterou sice zatím nedokážu rozklíčovat, ale že se nějaká
dostaví, je mi jasné z více náznaků. Ne, že bych byl ve svém věku nadšený ze zásadních
změn, navíc pokud nejsou vyloženě k lepšímu, ale někdy to bez nich prostě nejde.


